
Projektskabelon  
 

Projektnavn:  Kultur- og idrætspark ved Otte Bussesvej 

Projektansvarlig: Per Skovgaard Andersen/ Sekretariatet og 3-4 i en baggrundsgruppe 

Hvilke aktiviteter 

består projektet af? Udarbejdelse af helhedsplan for området Otto Busses 

Hvem er 

målgruppe?  Vesterbroerne samt gæster i bydelen 

Hvad er formålet 

med projektet? 

 Arealet omkring Otte Bussesvej er flere gange nævnt som en mulighed for at tilgodese 

Vesterbro, men også resten af København, med grønne arealer, kultur- og udstillingsfaciliteter 

og baner til forskellige former for idræt. Otto Bussesvejs areal er den sidste mulighed for et 

større område tæt på det Vesterbro, hvor indbyggerantallet vokser pt.  

 

Der bør derfor udarbejdes en helhedsplan for arealerne: 

Hvilke muligheder der konkret er, skal afdækkes i forståelse med de faciliteter, der skal 

opretholdes til jernbanebrug, ligesom Københavns Kommunes behov for faciliteter skal 

afdækkes. Dvs. relevante bygninger, som kan omdannes skal indgå, hensigtsmæssige grønne 

arealer og arealer til idrætsbrug skal afdækkes, stiforbindelser, som sikrer borgernes nemme 

adgang til arealerne skal indgå. Alt dette skal afdækkes og formuleres i en foreløbig helhedsplan. 

Vesterbro Lokaludvalg har tidligere haft gode erfaringer med et veldokumenteret forslag til 

forvaltningen, f.eks. Dybbæølsbro, og der er behov for, at mulighederne på Otte Bussesvej kan 

indgå i Vesterbro Lokaludvalgs videre arbejde. 

Hvorfor er det et 

vigtigt formål? 

 Der er få grønne kvadratmetre og begrænsede rekreative kvadratmetre på Vesterbro, og med 

den stigende befolkningstilvækst i udviklingsområderne på Vesterbro omfattende bl.a. Carlsberg 

Byen, Kalvebod Brygge Vest og på sigt Postgrunden, vil der kun blive brug for flere offentlige 

områder til rekreativ udfoldelse.    

Hvorfor er disse 

aktiviteter egnede 

til at opnå 

formålet? 

Der er tale om et stort uudnyttet område, der binder centrale og indre Vesterbro sammen med 

de nyere udviklingsområder på Enghave Brygge, Kalvebod Brygge og ved Postgrunden. Området 

er en del af Vesterbro og rummer et enormt potentiale og ikke mindst mange kvadratmeter, der 

nemt kan udlægges til rekreative områder.  

Hvilke resultater forventer vi?  

Herunder:   

Hvordan forventer vi, at projektet kan bidrage til bydelens udvikling?  

Hvad forventer vi efterfølgende at kunne 'føde ind med' til forvaltning og Borgerrepræsentation? 

På kort sigt: 

 Politisk opmærksomhed omkring få grønne kvadratmetre og begrænsede rekreative 

kvadratmetre på Vesterbro.   

På langt sigt:  En samlet plan, som kan påvirke politikerne 

    

Samarbejdspartner

e: 

Et lokalt arkitektfirma, HOW, Sdr. Boulevard, som tidligere har udarbejdet planer for Tingbjerg, 

DSBs godsarealer på Nørrebro (Mimerparken) og Hundige Idrætspark 

Tidsplan:  Foråret og sommeren 2017 

Forventninger til 

sekretariatet 

 Sekretariatet samarbejder med arbejdsgruppen og hjælper med kontakten til relevante 

forvaltninger og i samarbejdet med tegnestuen  

Budget:    
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